
 

Protokół  Nr  V  /15 

z  obrad V sesji Rady Miasta    Rypin  w dniu  30 marca 2015r.     w Urzędzie Miasta 

Rypin   pod przewodnictwem  p.  Jarosława Sochackiego  - Przewodniczącego  Rady 

Miasta Rypin. 

 

   Na stan 15 radnych obecnych było 15. 

   Lista obecności stanowi  zał. Nr  1 do protokołu. 

 

   Sesja trwała od godz.  14.30   do godz. 16.30 

                                               

     Porządek obrad sesji  : 

 

1.   Otwarcie obrad  V sesji Rady Miasta Rypin. 

2.   Podziękowanie  dla Pani Zenobii Miłoszewskiej  - Prezes Klubu Seniora  

     „Wrzosy „ za wieloletnią działalność na rzecz  tego Klubu. 

3.  Sprawy organizacyjne  : 

     a/  przyjęcie porządku obrad  V  sesji. 

     b/  przyjęcie protokołu  IV sesji. 

     c/  informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Miasta. 

4.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od  IV sesji, w  

      tym z realizacji uchwał . 

5.  Podjęcie uchwał : 

      a/ w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym  

          Zasobem Gminy Miasta Rypin na lata  2015—2020 ( projekt uchwały Nr  V/ 34/15) 

       b/ w sprawie uchylenia uchwały( projekt uchwały  Nr  V/35/15), 

       c/ zmieniająca uchwałę w sprawie lokalizacji i regulaminu targowisk oraz miejsc  

          handlowych na terenie Miasta Rypina ( projekt uchwały Nr  V/36/15), 

      d/  zmieniająca  uchwałę w sprawie   przekształcenia  Szkoły  Podstawowej Nr 3  w  

            Rypinie  ( projekt uchwały  Nr  V/37/15), 

       e/ zmieniająca uchwałę  w sprawie założenia  gimnazjum w Rypinie ( projekt uchwały Nr   

           V/38/15), 

       f/ zmieniająca uchwałę w sprawie  przekształcenia  Szkoły Podstawowej Nr  1 im. mjr  

          Henryka  Sucharskiego w Rypinie ( projekt uchwały Nr  V/39/15), 



       g/  w sprawie  utworzenia odrębnego obwodu głosowania  ( projekt uchwały Nr  V/40/15) 

       h/  w sprawie  zatwierdzenia planów pracy Komisji  Rady Miasta Rypin (projekt   

           uchwały Nr  V/41/15), 

       i/  zmieniająca uchwałę  w sprawie  ustalenia składów  osobowych  stałych komisji  Rady  

          Miasta Rypin ( projekt uchwały  Nr  V/42/15) 

       j/  w sprawie przyjęcia  programu  współpracy Gminy Miasta Rypin  z organizacjami  

          pozarządowymi  oraz podmiotami wymienionymi  w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  24  

          kwietnia 2003 roku o działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie  na rok 2015 

         (projekt uchwały Nr V/43/15) 

       k/ w sprawie  nadania nazwy skwerowi ( projekt uchwały Nr  V/44/15) 

       l/ w sprawie  udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Rypińskiemu  na realizację  

         zadania  pn. „ Strategia Rozwoju  Społeczno-Gospodarczego  Powiatu Rypińskiego  na  

         lata 2015-2020” ( projekt uchwały Nr  V/45/15 ) 

       ł/ w sprawie wyrażenia  zgody na  wniesienie  wkładu pieniężnego  do Miejskiego  

         Przedsiębiorstwa  Energetyki Cieplnej spółka z o.o  w Rypinie  oraz objęcie  z tego  

         tytułu  udziałów (projekt uchwały Nr  V/46/15) 

      m/ zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypin na 2015 rok   

            ( projekt uchwały Nr  V/47/15 ) 

       n /  zmieniająca uchwałę w sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej  

            Gminy Miasta Rypin na lata   2015-2025  ( projekt uchwały Nr  V/48/15) 

       o/  zmieniająca uchwałę  w sprawie  określenia  wysokości  stawek opłaty  targowej  oraz  

            zasad jej poboru( projekt uchwały Nr  V/49/15). 

 6.  Interpelacje , wnioski i zapytania radnych. 

 7. Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

 8. Zamknięcie  obrad  V sesji  Rady Miasta Rypin. 

 

Ad.1 

Przewodniczący  Rady Miasta  p. Jarosław  Sochacki  otworzył obrady   V sesji. Powitał 

burmistrza, radnych, kierowników miejskich jednostek, pracowników urzędu i pozostałych 

gości. 

 

 

 

 



 

Ad.2 

Przed dokonaniem podziękowań dla p. Zenobii Miłoszowskiej, głos zabrał Dyrektor RDK p. 

Grzegorz Ziomek. Nawiązał do historii Klubu „Wrzosy”. Klub powstał wiosną 1988 roku, 

liczył wówczas 35 osób. Pierwsza siedziba klubu mieściła się przy  ul. Nowe Osiedle. 

Końcem grudnia 1995 roku dokonano otwarcia nowej siedziby klubu przy ul. Mławskiej 22. 

Wówczas Przewodniczącą Klubu była p. Czesława Lewandowska. Działalność klubu 

ograniczała się do spotkań przy herbacie, w czasie których śpiewano piosenki, recytowano 

wiersze naszych wybitnych poetów. Pan Dyrektor podkreślał, że obecnie spotkania odbywają 

się z udziałem władz miasta, Wojewódzkiego Komitetu Pomocy Społecznej, zaproszonych 

gości. Spotkania te odbywają się z okazji Wigilii, choinki, Dnia Babci, Dnia Dziadka, 

jajeczka Wielkanocnego, czy też są  to spotkania imieninowe.  W październiku każdego roku 

organizowany jest Bal Seniora. 

W 1998 roku powstał przy klubie zespół wokalno-instrumentalny „Wrzosy”, którego 

założycielką jest p. Zenobia Miłoszowska. Obecnie klub liczy ok. 28 osób. W 2000 roku na 

przewodnicząca klubu „Wrzosy” wybrana została p. Zenobia Miłoszowska. Działalność klubu 

znacznie się ożywiła. Dzięki zamiłowaniu do pracy artystycznej p. Zenobia Miłoszowska 

otrzymała srebrny medal Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej. W 2010 roku klub 

otrzymał nagrodę „Rycerza Rypy” z rąk Burmistrza Miasta. Dla wielu członków klubu 

miejsce to stanowi drugi dom.  W dniu 18 marca br. p. Zenobia Miłoszowska ze względów 

osobistych złożyła  rezygnację z funkcji Przewodniczącej klubu. W wyborach wewnętrznych 

na to stanowisko wybrana została p. Stanisława Miłoszowska. Na koniec p. Dyrektor 

podziękował  p. Zenobii Miłoszowskiej w imieniu własnym i Zarządu klubu za ogromne 

zaangażowanie na rzecz promocji naszego miasta.  

Do podziękowań przyłączył się również Burmistrz Miasta p. Paweł Grzybowski, 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jarosław Sochacki, Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. 

Sławomir Malinowski  oraz Przewodniczący Komisji Kultury, Rozwoju i Promocji p. Paweł 

Sobierajski.  Pani Zenobia Miłoszowska  dziękowała za miłe słowa, które w dniu dzisiejszym 

padły pod jej adresem.  

 

Ad.3a 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił porządek  obrad  V sesji.  Zgłosił wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad sesji w punkcie 5o – projektu uchwały Nr  V/49/15   



zmieniającej uchwałę  w sprawie  określenia  wysokości  stawek opłaty  targowej  oraz zasad 

jej poboru.  

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za  jednogłośnie  wniosek przyjęła. 

Następnie  Przewodniczący Rady Miasta  poddał pod głosowanie  porządek obrad 

uwzględniający  przyjętą zmianę.  

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za” jednogłośnie przyjęła porządek obrad  V sesji. 

 

Ad.3b 

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za” jednogłośnie  przyjęła protokół IV sesji. 

 

Ad.3c 

Przewodniczący Rady Miasta  przypominał radnym o obowiązku złożenia  do 30 kwietnia br. 

oświadczenia majątkowego wraz z Pitem za ubiegły rok. 

Druki oświadczeń otrzymali radni  przed sesją . 

  

 

Ad.4 

Burmistrz  Miasta Rypin  złożył sprawozdanie  z działalności w okresie od  ostatniej sesji, 

czyli od  29 stycznia br. Informował m. inn. o tym, że: 

- przekazał radnym  na piśmie realizację uchwał  z  poprzedniej sesji, 

- dokonał zmiany regulaminu organizacyjnego Urzędu w celu usprawnienia pracy dot. obsługi 

petentów. Wymusiła to zmiana ustawy, która wprowadziła nowy system „źródło” obsługi 

ludności w zakresie ewidencji ludności, dowodów osobistych i USC. USC i ewidencja zostały 

włączone w jeden wydział – jako wydział obsługi ludności po to, aby w przyszłości 

usprawnić funkcjonowanie tych wydziałów.  Potężne zmiany dotyczą nowego systemu 

informatycznego, ma to służyć mieszkańcom w ich lepszej obsłudze. Do tej pory interesant w 

celu pozyskania dokumentu musiał zwrócić się do właściwego USC. Obecnie każdy może 

zwrócić się  do USC swojego miejsca zamieszkania i taki dokument z terenu całej Polski 

może uzyskać. Urzędnicy borykają się z dużymi trudnościami, gdyż ten system nie zawsze 

działa, powoduje to wielokrotnie zwiększenie czasu oczekiwania na dokument. Burmistrz 

przepraszał za tę niedogodność.  Dodał też, że tę kadencję będzie pracował bez zastępcy, tak 

wiec pozostaje wolny wakat, jak również wakat na stanowisku Straży Miejskiej. W  

poprzedniej kadencji jeden z pracowników odszedł, utrzymany został stan zatrudnienia bez 

osoby na jego miejsce.  



Burmistrz ponadto informował, że ustawodawca wymusza na samorządzie stworzenie 

stanowiska Administratora Bezpieczeństwa  Informacji. Stanowisko to będzie funkcjonować 

od 1- go lipca br. Dotychczas funkcjonowało to i dotyczyło ochrony danych osobowych jak 

również tajnych informacji. Nowe stanowisko będzie podlegało również Generalnemu 

Inspektorowi Ochrony Danych Osobowych. Dodał, że ma zamiar przesunąć na to stanowisko 

p. Marcina Kowalczyka z Wydziału Projektów Unijnych. Powstaje więc wolny wakat w 

wydziale p. Nowaka. Zdecydował się na przyjęcie pracownika i stworzenie stanowiska  

Specjalisty do Spraw Organizacji i Planowania, gdzie osoba ta przejmie  kilka ważnych zadań  

w temacie współpracy z organizacjami pozarządowymi odciążając tym samym p. Nowaka. 

Pracownik ten będzie też pełnił nadzór merytoryczny nad Wydziałem Obsługi Ludności,  jak 

również współpracował z Wydziałem Rozwoju i Projektów Unijnych,  

- trwają prace nad strategią powiatową, dokumentem niezbędnym w pozyskaniu środków z 

RPO na lata 2015-2020. Nowa forma podziału środków unijnych przewiduje 60% środków na 

tzw. projekty twarde (infrastrukturalne) i 40% na tzw. projekty miękkie. Ma nadzieję, ze 

strategia miasta, która jest w końcowej fazie będzie adekwatna do tego, aby pozyskać środki,  

- 6 marca br. uczestniczył w Walnym Zgromadzeniu Związku  Miast Polskich, gdzie zostały 

wybrane nowe władze.  

-5 marca br. uczestniczył  w oficjalnym powitaniu obrazu Jana Matejki Bitwa pod 

Grunwaldem, które miało miejsce  w Muzeum,  

- 9 lutego odbyło się Walne Zebranie Stowarzyszenia Kujaw i Pomorza, które wspiera 

samorządy w pozyskiwaniu środków zewnętrznych.  

- 10 lutego br. został powołany do Powiatowego Rynku Pracy, są zmiany dot. zatrudniania 

stażystów i osób  w ramach robót publicznych, 

- 15 marca br. odbył się również Konwent Burmistrzów, gdzie wybrano nowe władze, szefem 

został Burmistrz Koronowa,  

-13 marca br. wręczono laury sportowe aktywności sportowej, klubów, stowarzyszeń, 

- 21 marca br. odbyło się uroczyste otwarcie Galerii Młyn, jest to wielki sukces mieszkańców 

ale również władz miasta i radnych. Powstała „perełka” architektoniczna, zdobiąca tę część 

miasta. Ważnym elementem powstania takiej Galerii jest również stworzenie nowych miejsc 

pracy, szczególnie dla kobiet. W tym miejscu Burmistrz podziękował państwu Rejs za 

zaangażowanie tak wielkich środków w ten piękny obiekt.  

- 23 marca br. przekazano ŚDŚ nowy samochód Fiat „Skudo” zakupiony w ramach przetargu, 

dofinansowany w kwocie 80.000 zł z PEFRON,  



- zaprosił wszystkich na oficjalną inaugurację obchodów 950-lecia istnienia naszego grodu. 

Obchody rozpoczną się sesją popularno- naukową w dniu 10 kwietnia br. , a 11 kwietnia 

można będzie zwiedzać gród w Starorypinie,  

- zaprosił też na msze  św. upamiętniającą  5 rocznicę katastrofy Smoleńskiej.  

- informował też na temat sieci gazowej na terenie naszego miasta, spółka gazowa będzie 

systematycznie dokonywała przyłączeń mieszkańców miasta do sieci gazowej, w tej chwili na 

podłączenie oczekuje 150 osób,  

- na koniec Burmistrz zaapelował o głosowanie w akcji „Garniera” w celu pozyskania 

środków na zaadoptowanie części zielonych w naszym mieście.  

Burmistrz informował ponadto:  

1. W dniu 30 stycznia 2015 roku została zawarta umowa z Energa Oświetlenie na 

konserwację oświetlenia ulicznego w 2015 roku. Łączna wartość umowy wynosi brutto  

około 180 000,00 zł. 

2. W dniu 9 lutego 2015 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

„Opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla inwestycji: Budowa 

bieżni tartanowej na obiekcie MOSiR i Przebudowa boiska przy ZSM ”. Wartość brutto 

umowy wynosi 13 899,00 zł. Wykonawca ERMS PLUS Kamila Karłowska ze 

Szczecinka na realizację umowy ma czas do 10 maja 2015 roku. 

3. W dniu 10 lutego 2015 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

„Opracowanie planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Miasta Rypin”. Wartość 

brutto umowy wynosi 39 000,00 zł. Wykonawca PGK Sp. z o.o. z Bydgoszczy na 

realizację umowy ma czas do 31 października 2015 roku. 

4. W dniu 5 marca 2015 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

„Opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej na przebudowę i rozbudowę 

odcinka ul. Cichej i ul. Podmiejskiej”. Wartość brutto umowy wynosi 31 574,10 zł. 

Wykonawca NEOX Sp. z o.o. z Gdańska na realizację umowy ma czas do 2 sierpnia 

2015 roku. 

5. W dniu 25 marca 2015 roku zostały otworzone oferty złożone w postępowaniu 

przetargowym na realizację zadania pn. „Opracowanie Dokumentacji projektowo – 

kosztorysowej dla zadania pn. Poprawa efektywności energetycznej budynku Zespołu 

Szkół Miejskich w Rypinie”. W oznaczonym terminie wpłynęło 8 ofert. Najtańsza 

oferta wynosi brutto 15 313,50 zł. Zamawiający na realizację zadania przeznaczył 

brutto 30 000,00 zł. Obecnie trwa sprawdzanie i weryfikacja ofert. 



6. W dniu 25 marca 2015 roku zostało rozstrzygnięte postępowanie przetargowe na 

realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy ul. Cichej”. Wartość brutto wybranej 

oferty wynosi 71 673,86 zł. Termin realizacji 35 dni od dnia zawarcia umowy. 

7. W dniu dzisiejszym zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. 

„Przebudowa chodników przy ul. Orzeszkowej”. Termin składania ofert upływa  

14 kwietnia 2015 roku. 

8. Na bieżąco przeprowadzane są postępowania i zawierane umowy na realizację zadań 

dotyczących bieżącej działalności Urzędu. 

9. Trwają prace przy realizacji zadania pn. „Przebudowa ul. Spokojnej”. Wykonawca 

powinien  zakończyć do końca tygodnia prace przy układaniu nawierzchni drogowej, 

dzięki czemu znacznie zmaleją utrudnienia dla mieszkańców. Pozostaną do   

wykonania zjazdy na posesje z uporządkowaniem terenu poboczy i skarp oraz ułożenie 

pozostałych płyt drogowych pochodzących z rozbiórki. Na ul. Zacisze wypełnione  

zostaną kostką  brukową przestrzenie między ułożonymi wcześniej płytami drogowymi 

w miejscach występowania studzienek kanalizacyjnych. Wykonawca powinien 

zakończyć roboty przed  terminem określonym w Umowie na 29 maja 2015 roku. 

10.  Kontynuowane są prace na zadaniu „Budowa budynku komunalnego przy  

ul. Dworcowej”. Wykonywane są tynki wewnętrzne i posadzki. W przyszłym tygodniu 

powinny rozpocząć się  prace przy drodze dojazdowej i parkingach. Planowany termin 

zakończenia prac budowlanych to 30 maja 2015 roku. Zostaliśmy zawiadomieni przez 

Energę S.A. wykonującą przyłącze energetyczne do budynku, że mają trudności  

w negocjacjach z właścicielami działek leżących na trasie przyłącza w zakresie 

umieszczenia kabla. Postaramy się włączyć w te negocjacje tak aby termin  oddania do 

użytkowania budynku nie opóźnił się z powodu braku docelowego zasilania.     

11. W dniu 6 lutego 2015 roku odebrana została „Dokumentacja projektowo – 

kosztorysowa na przebudowę ulic Słowackiego, Prusa i Osiedle Sportowe”. Termin 

umowny minął 10 grudnia 2014 roku i wykonawcy naliczono kary przewidziane  

w umowie.   

12. W dniu dzisiejszym podpisano umowę na wykonanie prac remontowych  

i modernizacyjnych przy pomniku 900 lecia w parku miejskim. W ramach robót 

zostaną wykonane żelbetowe ścianki osłonowe, nowe izolacje płyty wierzchniej. 

Ściany zostaną zabezpieczone farbami typu  antygrafitti. W kolejnych etapach 

wymienimy nawierzchnię placu wokół pomnika wraz z dojściem do niego oraz 

zamontujemy oświetlenie parkowe. Wymienimy również zniszczone płyty 



informacyjne na pomniku i zamontujemy płytę upamiętniającą przypadające w tym 

roku 950 lecie Rypina. 

13. Opracowano część merytoryczną do postępowań na zadania pn.: „Przebudowa 

chodników w ul. Garncarskiej i ks. Chojeckiego”, „Przebudowa odcinka ul. Słonecznej 

– III etap” oraz „Przebudowa chodników w ul. Nowej”. W najbliższym czasie będą 

ogłaszane postępowania przetargowe na ww. zadania. 

 

Ad.5a 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr V/34/15  sprawie uchwalenia 

Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Miasta Rypin 

na lata  2015—2020. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno- prawnym.  

Rada Miasta Rypin  13  głosami  „za „ przy 1 „przeciw”     podjęła uchwałę Nr V/34/15  

w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Miasta Rypin na lata  2015—2020. 

Uchwała  Nr  V/34/15 stanowi zał. nr    2 do  protokołu. 

 

Ad.5b 

Przewodniczący Rady Miasta   przedstawił  projekt uchwały  Nr V/35/15 w sprawie 

uchylenia uchwały. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno- prawnym.  

Rada Miasta Rypin 14   głosami „za „   jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr V/35/15 w 

sprawie uchylenia uchwały. 

 Uchwała  Nr  V/35/15 stanowi zał. nr    3 do  protokołu. 

 

Ad.5c 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr V/36/15 zmieniającej  

uchwałę w sprawie lokalizacji i regulaminu targowisk oraz miejsc handlowych na terenie 

Miasta Rypina . 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno- prawnym.  



Pan Karol Chmielewski  - Kier. Wydz. Nieruchomości – autor projektu uchwały zgłosił  

wniosek o  wykreślenie punktu d, ponieważ  ta zmiana  została już ujęta   w § 1 punktu 2 . 

Będzie to niepotrzebne powielenie. 

 

Przewodniczący Rady Miasta  poddał projekt uchwały wraz z poprawką pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin    13 głosami „za „  przy 1 „wstrzymującym „   podjęła uchwałę  Nr  

V//36/15  zmieniającą   uchwałę w sprawie lokalizacji i regulaminu targowisk oraz 

miejsc handlowych na terenie Miasta Rypina . 

Uchwała Nr V/36/15  stanowi zał. nr  4 do protokołu. 

 

 Na obrady sesji przybył radny p. Sławomir Pawłowski . 

 

Ad.5d 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr  V/37/15 zmieniającej  

uchwałę w sprawie   przekształcenia  Szkoły  Podstawowej Nr 3  w  Rypinie . 

Jest pozytywna opinia Komisji Oświaty  i Wychowania  oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin  15    głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  V/37/15 

zmieniającą  uchwałę w sprawie   przekształcenia  Szkoły  Podstawowej Nr 3  w  

Rypinie. 

Uchwała Nr   V//37/15  stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

 

Ad.5e 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  V/38/15 zmieniającej 

uchwałę  w sprawie założenia  gimnazjum w Rypinie. 

Jest pozytywna opinia Komisji Oświaty  i Wychowania  oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin 15   głosami „za „ jednogłośnie   podjęła uchwałę Nr  V/38/15 

zmieniającą uchwałę  w sprawie założenia  gimnazjum w Rypinie. 

Uchwała Nr  V/38/15  stanowi zał. nr  6 do protokołu. 

 

 

 

 



Ad.5f 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały  Nr  V/39/15  zmieniającej 

uchwałę w sprawie  przekształcenia  Szkoły Podstawowej Nr  1 im. mjr Henryka  

Sucharskiego w Rypinie. 

Jest pozytywna opinia Komisji Oświaty  i Wychowania  oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin   15 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  V/39/15  

zmieniającą   uchwałę w sprawie  przekształcenia  Szkoły Podstawowej Nr  1 im. mjr 

Henryka  Sucharskiego w Rypinie. 

Uchwała Nr  V/39/15 stanowi zał. nr   7 do protokołu. 

 

Ad. 5g 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr V/40/15   w sprawie  

utworzenia odrębnego obwodu głosowania  . 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin  15  głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę  Nr  V/40/15 w 

sprawie  utworzenia  odrębnego  obwodu głosowania.  

Uchwała Nr  V/40/15 stanowi zał. nr  8 do protokołu. 

 

Ad.5h 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały  Nr  V/41/15 w sprawie  

zatwierdzenia planów pracy Komisji  Rady Miasta Rypin. 

Jest opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej p. Jarosław Nowatkowski   zgłosił  wniosek   o  

wykreślenie z planu pracy Komisji  Rewizyjnej punktu dot. miesiąca marca, a mianowicie 

informacji  z kontroli  zewnętrznych  i wewnętrznych  przeprowadzonych  w Urzędzie Miasta  

oraz w miejskich  jednostkach  organizacyjnych.  Jest koniec miesiąca , nie będzie więc  

technicznej  możliwości  zrealizowania  tego punktu  w miesiącu marcu. 

Przewodniczący  Rady poddał   wniosek pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za „  przy  2  „przeciw „  wniosek przyjęła. 

Następnie  Przewodniczący  Rady poddał  pod głosowanie  projekt uchwały . 

Rada Miasta Rypin  15  głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr V/41/15 w 

sprawie  zatwierdzenia planów pracy Komisji  Rady Miasta Rypin. 



Uchwała Nr  V/41/15 stanowi zał. nr  9 do protokołu. 

 

Ad.5i  

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały  Nr V/42/15  

zmieniającej uchwałę  w sprawie  ustalenia składów  osobowych  stałych komisji  Rady 

Miasta Rypin. 

Jest opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Chodzi o dopisanie do składu  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej  radnego p. 

Sławomira Pawłowskiego, który nie był obecny na poprzedniej sesji, gdzie ustalano składy 

osobowe komisji. Radny p. Pawłowski wyraził zgodę na pracę w  w/w komisji Rady. 

Rada Miasta Rypin  15    głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę  Nr  V/42/15 

zmieniającą  uchwałę  w sprawie  ustalenia składów  osobowych  stałych komisji  Rady 

Miasta Rypin. 

Uchwała Nr  V/42/15  stanowi zał. nr  10 do protokołu. 

 

Ad. 5j 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr V/43/15 w sprawie przyjęcia  

programu  współpracy Gminy Miasta Rypin  z organizacjami pozarządowymi  oraz 

podmiotami wymienionymi  w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  24 kwietnia 2003 roku o 

działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie  na rok 2015. 

 Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin   15   głosami „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr V/43/15 w 

sprawie przyjęcia  programu  współpracy Gminy Miasta Rypin  z organizacjami 

pozarządowymi  oraz podmiotami wymienionymi  w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  24 

kwietnia 2003 roku o działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie  na rok 2015. 

Uchwała Nr  V/43/15  stanowi zał. nr  11 do protokołu. 

 

Ad.5k 

Przewodniczący  Rady  Miasta przedstawił projekt uchwały   Nr  V/44/15 w sprawie  nadania 

nazwy skwerowi. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym 



Radny p. Chojnacki  w pełni poparł pamięć o  żołnierzach wyklętych. Jednak jego zdaniem  

tym żołnierzom należy się lepsze miejsce w mieście, aniżeli zaproponowana  lokalizacja. 

Przewodniczący Rady p. Sochacki  tłumaczył  potrzebę podjęcia uchwały  tym, iż miesiąc 

marzec jest  miesiącem tych właśnie żołnierzy  a ponadto w mieście  nie ma innego miejsca  

na te chwilę. 

Zdaniem radnego Żywockiego jest to miejsce wręcz   reprezentacyjne.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 Rada Miasta Rypin  14   głosami „ za”, przy  1 ‘wstrzymującym „    podjęła uchwałę Nr 

V/44/15 w sprawie  nadania nazwy skwerowi. 

Uchwała  Nr  V/44/15  stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

 

Ad.5l 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr  V/45/15 / w sprawie  

udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Rypińskiemu  na realizację zadania  pn. „ Strategia 

Rozwoju  Społeczno-Gospodarczego  Powiatu Rypińskiego  na lata 2015-2020” . 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin   15 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  V/45/15 / w 

sprawie  udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Rypińskiemu  na realizację zadania  

pn. „ Strategia Rozwoju  Społeczno-Gospodarczego  Powiatu Rypińskiego  na lata 2015-

2020” . 

Uchwała Nr  V/45/15  stanowi zał. nr  13 do protokołu. 

 

Ad.5ł 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił projekt uchwały  Nr V/46/15 w sprawie wyrażenia  

zgody na  wniesienie  wkładu pieniężnego  do Miejskiego Przedsiębiorstwa  Energetyki 

Cieplnej spółka z o.o  w Rypinie  oraz objęcie  z tego tytułu  udziałów . 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta  Rypin  14  głosami „ za” przy 1 ‘wstrzymującym „   podjęła uchwałę Nr 

V/46/15 w sprawie wyrażenia  zgody na  wniesienie  wkładu pieniężnego  do Miejskiego 

Przedsiębiorstwa  Energetyki Cieplnej spółka z o.o  w Rypinie  oraz objęcie  z tego 

tytułu  udziałów . 

Uchwała Nr  V/46/15  stanowi zał. nr  14 do protokołu. 



 

 

Ad.5m 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt  uchwały Nr V/47/15 zmieniającej  

uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypin na 2015 rok  . 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym. 

Skarbnik Miasta p. Violetta Zielaśkiewicz  prosiła o wprowadzenie zmian  zwiększających  

dochody jak i wydatki o kwotę  37 tys. zł. – uzupełnienie do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał   pod głosowanie w/w projekt uchwały  z jego uzupełnieniem. 

Rada Miasta Rypin    15  głosami   „za”  jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr V/47/15 

zmieniającą   uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypin na 2015 rok  . 

Uchwała Nr  V/47/15 stanowi zał. nr  15 do protokołu. 

 

Ad.5n 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr  V/48/15 zmieniającej 

uchwałę w sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Miasta Rypin na 

lata   2015-2025.  

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod 

względem formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin   15  głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr   V/48/15 

zmieniającą  uchwałę w sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Rypin na lata   2015-2025.  

Uchwała Nr  V/48/15  stanowi zał. nr  16 do  protokołu. 

 

Ad.5o 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił projekt uchwały  Nr V/49/15 zmieniającej  

uchwałę  w sprawie  określenia  wysokości  stawek opłaty  targowej  oraz zasad jej poboru  

Rada Miasta Rypin   15  głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr V/49/15 

zmieniającą  uchwałę  w sprawie  określenia  wysokości  stawek opłaty  targowej  oraz 

zasad jej poboru . 

Uchwała Nr  V/49/15  stanowi zał. nr  17 do protokołu. 

 

   



Ad.6 

Radna p.Barbara Górecka informowała, że 16 marca br wpłynęło pismo mieszkańców ul. 

Lissowskiego dotyczące sprzedaży działki nr 942/53 przy tej ulicy. Mieszkańcy wyrażają 

sprzeciw i proszą o rezygnację z tego przedsięwzięcia. Jest  tam wąski wjazd, utrudni im to 

wjazd i wyjazd, mają ogrzewanie olejowe, gdzie też będzie utrudniony wyjazd cysterny. 

Ponadto większość domów ma na dole sklepy, tak więc istnieje potrzeba wjazdu samochodów 

dostawczych z towarem. Prosiła Burmistrza i Radę , aby przeanalizować sprzedaż tej działki. 

Poza tym mieszkańcy tej posesji proponują wykup całego podwórka łącznie z działką za 

symboliczną opłatę, bądź przejęcie działki w dzierżawę.  

Przewodniczący Rady p. Sochacki informował, że pismo to trafi na posiedzenie Komisji 

Budżetu i Gospodarki Miejskiej,  gdzie będzie szczegółowo analizowane.  

Radna p. Alicja Federowicz dziękowała Burmistrzowi za ciepłe słowa pod jej adresem. Jest to 

praca wszystkich radnych. Nawiązała do nowowybudowanej galerii, gdzie pracę dostało ok. 

50 młodych osób. Obiekt jest piękny, jednak ruiny za galerią i niezagospodarowany teren 

pogarszają wizerunek galerii. Pytała, czy coś dzieje się w  tym temacie? Jest nowa kadencja, 

jest przekonana, że obecny Starosta podejmie stosowne kroki. Jednak w chwili obecnej w 

imieniu mieszkańców chciałaby uzyskać informację od Burmistrza.  

Pytała też o rewitalizację Nowego Osiedla, czy Pan Burmistrz podejmuje w tym temacie 

jakieś działania?  

Pytała ponadto o plac zabaw przy ul. Dworcowa, Mławska, 1-go Maja. Chodzi o 

profesjonalny plac zabaw dla dzieci Nivea. Spółdzielnia Mieszkaniowa specjalnie nie robi nic 

w tym kierunku,  czy jest szansa na powstanie takiego placu zabaw? 

Radny p. Tomasz Szczęsny informował z kolei, że do poprzedniego Zarządu Powiatu 

Rypińskiego zostało skierowane pismo w sprawie remontu nawierzchni chodników przy ul. 

Dworcowej 4,6,8. W związku z tym, że zmienił się Zarząd Powiatu prosił Burmistrza o 

informację w tej sprawie. 

Radny p. Paweł Sobierajski nawiązał do spotkania z przedstawicielami Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Bydgoszczy. Dziękował Burmistrzowi za możliwość udziału w tym 

spotkaniu. Spotkanie dotyczyło przebudowy  dróg wojewódzkich na terenie naszego miasta. 

Pytał, czy wpłynęły jakieś informacje na temat przebudowy skrzyżowania ul. Lipnowska-

Kościuszki i remontu ul Mławskiej, kiedy rozpoczną się prace remontowe chodników przy ul 

Mławskiej na wysokości Banku PKO oraz na odcinku od ul. Dłutka do ul. Dworcowej, kiedy 

też można spodziewać się remontu chodnika prowadzącego do Netto?  



Pan radny pytał ponadto o Miejsko- Powiatową Komisję nadzorującą działalność RCS.  Taka 

Komisja była powołana w poprzedniej kadencji. Do dnia dzisiejszego nie odbyło się 

posiedzenie nowej Komisji w obecnej kadencji. Dzięki tej Komisji przedstawiciele Rady 

Miasta mieli jakikolwiek wpływ na RCS.  

Radny p. Tadeusz Dworzyński pytał z kolei Burmistrza, czy byłby w stanie sprecyzować 

termin spotkania z mieszkańcami ul. Łącznej w temacie przyszłości tej ulicy. W zeszłym 

tygodniu dotarło do Burmistrza pismo mieszkańców tej ulicy i we wstępnej rozmowie p. 

Burmistrz zapewniał p. radnego o takim spotkaniu z mieszkańcami.   

Radny p. Janusz Chojnacki nawiązał do starej sprawy z posiedzenia Komisji Porządku 

Publicznego Handlu i Usług w poprzedniej kadencji, gdzie Komisja przyjęła wniosek o 

wystąpienie do Zarządu Dróg Wojewódzkich w celu zmiany organizacji ruchu na ul. Pl. 

Sienkiewicza od nr 3-9 polegającej na wprowadzeniu znaku B-30 z tabliczką „ nie dotyczy 

chodnika oraz zatoki postojowej” poprzez wymalowanie linii ciągłej. O zmianę tego 

wnioskowali taksówkarze, którzy do dnia dzisiejszego mają problem z wyjazdem z placu 

postoju taksówek. Do dnia dzisiejszego nic w tej sprawie nie wiadomo. Na ostatnim 

posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska p. 

Kucharski wyjaśniał, że wystosowane zostało w tej sprawie pismo, gdzie do dnia dzisiejszego 

nie otrzymano odpowiedzi z Zarządu Dróg Wojewódzkich. Zdaniem p. radnego, rok czasu to 

zbyt długi termin na załatwienie tej sprawy.  

Pytał też co dalej z Fundacją „Ponad Przeciętni” przy ul Lipnowskiej?  

Przewodniczący Rady p. Sochacki pytał p. Kosińskiego, na jakim etapie jest realizacja 

zadania „oświetlenie ul. Ogrodowej” ? 

Radna p. A. Federowicz zwracała uwagę, iż Rypin staje się miastem prężnym, jednak 

powinno być więcej sygnalizacji świetlnych, co zapewni większe bezpieczeństwo 

mieszkańców.  

Radny p. Żywocki przypominał o złym stanie technicznym chodników przy ul. Kościuszki. 

Z kolei radny p. Szczęsny prosił Burmistrza, aby  przyszłościowo pamiętać  o ul. Polnej. 

 

Ad.7 

Kierownik Wydziału Inwestycji p. Kosiński wyjaśniał Przewodniczącemu Rady w temacie 

oświetlenia  ulicy Ogrodowej , że wystosowane zostały pisma do współwłaścicieli działki, 

miasto oczekuje na odpowiedź. Załączone zostały oświadczenia, że właściciele tych działek 

pozwalają na umieszczenie kabla energetycznego i lamp oświetleniowych. To będzie 



warunkowało zakres opracowania projektu. Jak tylko spłyną oświadczenia od mieszkańców, 

zostanie ogłoszony przetarg na realizację tej inwestycji.  

Burmistrz Miasta p. Paweł Grzybowski odpowiadając radnej p. Góreckiej wyjaśniał, że przy 

tak niewielkiej działce, Burmistrz może jednoosobowo podjąć decyzję o wystawieniu działki 

na przetarg. W tym przypadku jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej  

Dodał jednak , że  jego styl pracy charakteryzuje rozmowa w każdym temacie. Jako organ 

wykonawczy musi też dbać o budżet miasta, między innymi ku temu służy polityka 

majątkowa. Po piśmie mieszkańców ul. Lissowskiego wystosował pisma do służb, między 

innymi straży. Jeśli opinie będą negatywne, to wspólnie z mieszkańcami będzie prowadził 

rozmowy, na które zostanie zaproszona również pani radna. Jak najbardziej podziela 

stanowisko mieszkańców, aby to oni decydowali o swoim podwórku, jednak miasto obliguje 

ustawa i działka musi zostać sprzedana po wycenie. Jeśli jest inwestor zainteresowany tą 

działką i stworzeniem miejsc pracy, logiczne jest, aby mu nie utrudniać. Jednak w związku z 

pismem mieszkańców należy wspólnie znaleźć rozwiązanie.  

Co do terenu przy galerii, wszystkim zależy na tym, aby ten teren za szpitalem został 

zagospodarowany. Jest to jednak teren powiatu, objęty planem miejscowym 

zagospodarowania przestrzennego mówiącym o przeznaczeniu jego pod służbę zdrowia. 

Rozwiązanie zależy od Starostwa Powiatowego. Pan Starosta podjął działania, aby 

zamurować wejścia do tego szpecącego budynku i uniemożliwić wejście tam niepożądanym 

osobom. Miasto wspólnie ze starostwem chce też na tym budynku zawiesić od strony galerii 

wielkogabarytową reklamę RCS, co poprawi jego wygląd. Burmistrz dodał też, że miasto jest 

po części stroną w uchwaleniu planu zagospodarowania przestrzennego a nie można go 

zmienić, gdyż najpierw musi zostać zmienione studium.  

Co do  rewitalizacji Nowego Osiedla, będzie ona możliwa prawdopodobnie w ramach tzw. 

ZITU Powiatowego, czyli obszaru społeczno-gospodarczego. Środki więc będą musiały być 

podzielone przez Starostę, Wójtów i Burmistrza. Tak więc miasto nie będzie miało oddzielnej 

puli środków. Większym problemem będzie jednak tzw. projekt miękki mówiący o tym, że 

rewitalizacja nie będzie możliwa jeśli w budynku tym nie będzie prowadzona  działalność 

społeczna. Tak więc w przypadku rewitalizacji Nowego Osiedla miasto będzie musiało 

wskazać, że rewitalizacja zdąża w kierunku stworzenia np. świetlicy. W przypadku budynku 

starego Domu Kultury przy ul Kościuszki rewitalizacja będzie możliwa, gdyż budynek ten 

będzie siedliskiem klubów seniora, stowarzyszeń, inkubatora przedsiębiorczości.  Tak więc 

oprócz samego budynku będzie w nim prowadzona działalność i ta działalność musi dotyczyć 



też Nowego Osiedla, Rynku i ul. Jana Pawła II. W najbliższym czasie będzie z wizytą u 

Marszałka w celu rozstrzygnięcia tych tematów.  

Jeżeli chodzi o budowę placu zabaw, nie podzielił opinii p. radnej. Byłby to już trzeci plac 

zabaw, w pobliżu są dwa. Jednak o tym ostatecznie zdecydują radni.  Byłby ostrożny w 

tworzeniu kolejnego placu zabaw w tym miejscu. Plac Nivea, jest w trakcie konkursu przed 

nami, należy wskazać miejsce, wskazano MOSIR. Jednak miasto musi wygrać konkurs. 

Rywalizacja jest ogromna, Rypin konkuruje  z miastami powyżej 100.000 mieszkańców.  

Dodał też, że należy pomyśleć o zagospodarowaniu tego skweru w inny sposób.   

Jeżeli chodzi o remont chodników przy ulicy Dworcowej, miasto musi dołożyć 25% środków 

finansowych i będzie on realizowany. Ulica Dworcowa to nie tylko dojazd do RCS, ale też do 

nowo budowanego budynku, gdzie mieszkańcy powinni mieć wyremontowane chodniki.  

Odpowiadając p. Sobierajskiemu, Burmistrz zauważył, że drogi wojewódzkie to temat bardzo 

trudny. Wiele dróg wojewódzkich zostało wyremontowanych, najważniejszym tematem jest 

przebudowa ronda przy zbiegu ul. Lipnowska-Kościuszki. Został wykonany nowy projekt i 

należy teraz walczyć o środki. Będzie to w sumie kosztowało  ok. 1 mln zł. Będzie tam 

sygnalizacja świetlna, ułatwiony zostanie ruch z ulicy Lipnowskiej, mają być prawoskręty  i 

lewoskręty. Zarząd Dróg Wojewódzkich oczekuje od miasta dużego wsparcia finansowego 

ok. 200. 000 zł. Po stronie miasta jest też odbudowanie zabytkowego ogrodzenia przy 

kościele Ewangelicko- Augsburskim. Co do ulicy Mławskiej Burmistrz podkreślał, że jest nie 

tylko wsparcie przedsiębiorcy ze strefy ekonomicznej, ale również gminy Skrwilno. Były 

ogłoszone cztery przetargi na wykonanie dokumentacji, dwa zostały nierozstrzygnięte, 

ponieważ kwota  zgłaszających się  firm przekraczała kwotę przeznaczoną przez Zarząd Dróg 

Wojewódzkich. Ma nadzieję, że w tym roku dokumentacja zostanie wykonana. W kwietniu 

planowane są prace prowadzone przez ekipę p. Szymańskiego, zieleń przy chodnikach przy ul 

Mławskiej, naprawa chodnika na wysokości przy  Banku PKO, naprawa chodnika przy Netto. 

Co do Komisji Basenowej, temat był sygnalizowany w Starostwie Powiatowym, do tej pory 

nie ma odpowiedzi. Burmistrz zauważył jednak, że Komisja Basenowa jest tylko organem 

doradczym. Taką samą opinię może wydać każda stała Komisja Rady Miasta, zapraszając 

Dyrektora RCS. Obiektem zarządza szkoła przez okres 5 lat, tak więc za 2,5 roku trzeba 

będzie się zastanowić nad formą zarządzania przez miasto jako współwłaściciela.  Na dzień 

dzisiejszy obiekt RCS zarządzany jest prawidłowo. Burmistrz dodał też, że wszystkie prace 

wymagające napraw na obiekcie RCS nadzoruje p. Kosiński. W tej chwili Mostostal będzie 

dokonywał kolejnych napraw, które to usterki wykryto. Na najbliższej Komisji Budżetu p. 

Rycharski przedstawi sprawozdanie finansowe.  



Co do zatoczki przy ul. Plac Sienkiewicza, temat ten był swego czasu mocno lobbowany. 

Miasto wnioskowało o to, aby zatoczka przy postoju taxi powstała, aby samochody mogły na 

chwilę się zatrzymać. Są to drogi wojewódzkie. Ma informację z końca ubiegłej kadencji, że 

ta sprawa była negatywnie zaopiniowana przez Zarząd Dróg Wojewódzkich,  nie miał później 

żadnych sygnałów od taksówkarzy rypińskich.  

Kierownik Kosiński dodał, że najpierw jedna grupa społeczna występowała o wykonanie tej 

zatoczki ze względu na małą ilość miejsc parkingowych w tym rejonie miasta. Zarząd Dróg 

Wojewódzkich opracował zmiany i zatoczka została wykonana. Po pewnym czasie kolejna 

grupa społeczna wystąpiła o likwidację tej zatoczki. Zarząd Dróg Wojewódzkich uznał, iż 

zatoczka została wykonana na wniosek miasta i to miasto powinno jednoznacznie określić się, 

czy to ma ulec likwidacji. W tej sytuacji musi być opracowany nowy projekt organizacji 

ruchu.  Podkreślił jednak, że decyzja w tej sprawie należy do radnych, jeśli będzie taka wola 

Rady, to miasto wystąpi z wnioskiem o likwidację zatoczki, ale będzie musiało ponieść 

pewne koszty z tym związane.  

Radny Chojnacki nie rozumiał poniesienia kosztów, nie potrzeba niczego przebudowywać, 

wystarczy namalować linię ciągłą i postawić znak, a w miejscu zatoczki stworzyć pas zieleni. 

To komisja w poprzedniej kadencji wypracowała konkretne wnioski, brak było informacji o 

załatwieniu sprawy mimo, iż upłynął rok.  

Radny p. Kędzierski zwrócił uwagę na zakaz zatrzymywania i postoju. Narasta problem, 

zjeżdżając z ronda nie ma znaku zakazu zatrzymywania i postoju, więc na Placu Sienkiewicza 

odległość między przejściami jest większa niż 10 m, czyli można się zatrzymać zaraz za tym 

przejściem, dotyczy  to bezpieczeństwa. 

Burmistrz dodał , że władze miasta mają mandat  od mieszkańców w celu podejmowania 

decyzji . Podchodziły do tej sprawy sceptycznie, gdyż tam jest kilka obiektów prowadzących 

działalność gospodarczą, chociażby apteka i docierały sygnały, że miasto utrudnia 

prowadzenie takiej działalności (pojazdy nie miały gdzie się zatrzymać). Pan Burmistrz 

poddawał pod rozwagę, czy nie powinno być konsultacji społecznych, aby to mieszkańcy 

mogli się też w tym temacie wypowiedzieć. Tyle lat zatoczka funkcjonowała i nagle przed 

wyborami, ta zatoczka komuś przestała się podobać. Pan Burmistrz jednak rozumie p. 

radnego, który może mieć pretensje, że sprawa ta formalnie nie powróciła. Zapewnił , że 

zostanie to wyjaśnione.  Przewodniczący Rady uznał, że do tematu należy powrócić na 

Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska.  

W temacie lokalu przy ul. Lipnowskiej 17, RTBS wszczął procedury eksmisyjne, a także 

wystąpił o ściągnięcie należnych kwot za niepłacenie czynszu.  



Co do tematu poruszonego przez p. Dworzyńskiego dotyczącego spotkania z mieszkańcami 

ul. Łącznej, p. Burmistrz informował , że na sesji nie jest w stanie ustalić terminu spotkania. 

Jednak to zostanie ustalone w najbliższym czasie. Temat ul. Łącznej- Zacisze będzie zależał 

od decyzji radnych, chodzi tu o zabezpieczenie środków  na  wykup gruntów i wypłacenie  

odszkodowań z tytułu ogrodzeń. Jego zdaniem w spotkaniu tym powinni uczestniczyć 

również mieszkańcy, realizację tej inwestycji należy jednak dostosować do możliwości 

budżetowych miasta. Przede wszystkim należy prowadzić inwestycję, do których będzie 

możliwe dofinansowanie ze środków europejskich.  

Co do chodnika przy ul. Kościuszki, zdaniem p. Burmistrza ze środków miasta powinno się 

wykonać chociaż chodnik po jednej stronie, gdzie codziennie uczęszcza młodzież do Liceum 

Ogólnokształcącego. Władze miasta mają na to 4 lata.  

 

Ad.8 

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady V sesji. 

 

Płyta z nagraniem  obrad sesji stanowi integralną część protokołu. 

 

 

Protokołowała :                                                        Przewodniczący  Rady Miasta Rypin 

 

Mariola Małecka                                                               Jarosław  Sochacki  

 

 

 

 

        

 

  

 

  

 

 

  

 



 

 

  

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

  

 

 


